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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 1/2015 
Caràcter: ordinària 
Data: 8 de gener de 2015 
Convocatòria: primera 
Horari: de 20.05 a 22.00 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde (CiU) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, primer tinent d’alcalde (CiU) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, segona tinent d’alcalde (L'EST) 
Sr. Andrés Navarrete i Quirós, tercer tinent d’alcalde (PP) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, quarta tinent d’alcalde (CiU) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, cinquè tinent d’alcalde (L'EST) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sra. Sandra Pibernat i Busquets, regidora (L'EST) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Dolors Bassa i Coll, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Laia Coll i Aguilera, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Lluís Coll i Torrent, regidor (UPM-PM) 
Sra. Caterina Matas i Mercader, regidora (UPM-PM)  
Sr. Narcís Noguer i Daurell, regidor (UPM-PM) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET)  
Sr. Francesc Ferrer i Giménez, regidor no adscrit 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sra. Sílvia Serra i Alabau, secretària accidental  
 
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
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A) Part resolutiva  

 
1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 15/2014, de 4 de desembre. 

 
2. Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local d’11 de desembre de 2014, pel qual 

s’aprova el conveni de col·laboració amb la Unió General de Treballadors de les 
Comarques Gironines i s’aprova la consegüent modificació de la Plantilla de 
personal i la relació de llocs de treball de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per 
al 2015. Exp. 139/99 (Secretaria). 

 
3. Aprovar provisionalment el Pla especial de protecció del càmping Delfín Verde 

(PEP-6). Exp. 585/11 (Secretaria). 
 
4. Aprovar inicialment el Pla d’actuació municipal de riscos geològics de l’Estartit. Exp. 

H103.1-1/14 (Secretaria). 
 

5. Aprovar la proposta de resolució presentada per l’ACM en matèria de pobresa 
energètica. Exp. A120.1-7/14 (Secretaria). 

 
6. Aprovar la proposta de resolució presentada per l’ACM en matèria de comerç. Exp. 

A120.1-8/14 (Secretaria). 
 

7. Assumptes urgents. 
 

B) Part de control 
 

8. Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 
2976 al núm. 3225, corresponents al període comprès entre el 17 de novembre 
de 2014 i el 15 de desembre de 2014. 

 
9. Precs i preguntes. 

 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 15/2014, DE 4 DE DESEMBRE  
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
Sr. alcalde cedeix la paraula a la Sra. secretària accidental, que pregunta si algun membre de la 
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Corporació ha de formular alguna observació a l’acta de la sessió que s’ha distribuït amb la 
convocatòria.  
 
Sotmesa a votació l’acta, el Sr. Rufí manifesta que la seva intervenció en el punt “Donar compte 
del Decret d’Alcaldia núm. 2822/2014, de 3 de novembre, pel qual es concerta una operació 
de crèdit per a l’Ajuntament de Torroella de Montgrí. Exp. 214/14 (Serveis Econòmics)”, s’ha de 
corregir de la següent manera: 
 
On diu: “Sr. Rufí: només un parell de comentaris: primer expressar l’estranyesa que una 
operació d’aquest tipus sigui per al 2014 i més quan el crèdit el fem per sufragar les inversions 
no executades com ara l’edifici de serveis de l’Estartit en el qual a sota es fa la llar d’infants i la 
pista poliesportiva que sembla encara no s’ha canviat d’ubicació tal com s’havia previst al pacte. 
Per tant aprovem una operació de crèdit que ens podríem haver estalviat, i en aquest sentit 
caldria fer les inversions primer captant subvencions i segon fragmentant les inversions per als 
propers anys. Això no és la manera de treballar. Expressar el nostre descontent amb aquesta 
gestió econòmica”. 
 
Ha de dir: “Sr. Rufí: només un parell de comentaris: primer expressar l’estranyesa que una 
operació d’aquest tipus sigui per al 2014 i més quan el crèdit el fem per sufragar les inversions 
no executades durant aquest any que ja s'acaba, com ara l’edifici de serveis de l’Estartit en el 
qual a sota s'hi vol fer la llar d’infants i la pista poliesportiva que sembla encara no s’ha canviat 
d’ubicació tal com s’havia previst al pacte CIU - UPM per a aprovar el pressupost de 2015, un 
cop perduda la majoria de govern CIU - LEST - PP. Per tant aprovem una operació de crèdit que 
ens podríem haver estalviat, i en aquest sentit caldria fer les inversions estrictament necessàries 
(aquestes no ho són), primer captant subvencions i segon fragmentant les inversions per als 
propers anys. Això no és la manera de treballar. Expressar el nostre descontent amb aquesta 
gestió econòmica”. 
 
Amb aquesta esmena aprovada, es dóna per aprovada l’acta. 
 
 
2. RATIFICAR L’ACORD DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL D’11 DE DESEMBRE DE 2014, 
PEL QUAL S’APROVA EL CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB LA UNIÓ GENERAL DE 
TREBALLADORS DE LES COMARQUES GIRONINES I S’APROVA LA CONSEGÜENT 
MODIFICACIÓ DE LA PLANTILLA DE PERSONAL I LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL DE 
L’AJUNTAMENT DE TORROELLA DE MONTGRÍ PER AL 2015. EXP. 139/99 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, la secretària accidental llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 24 de desembre de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«Vist l’acord adoptat per la Junta de Govern Local d’11 de desembre de 2014, pel qual s’aprova 
el conveni de col·laboració amb la Unió General de Treballadors de les Comarques Gironines i 
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s’aprova la consegüent modificació de la plantilla de personal i la relació de llocs de treball de 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per al 2015. 
 
Vista la necessitat de la seva ratificació per part del Ple de la Corporació. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Ratificar l’acord adoptat per la Junta de Govern Local d’11 de desembre de 2014, pel qual 
s’aprova el conveni de col·laboració amb la Unió General de Treballadors de les Comarques 
Gironines i s’aprova la consegüent modificació de la plantilla de personal i la relació de llocs de 
treball de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí per al 2015. 
 
2n. Notificar aquest acord a la representació de la Junta de Personal i del Comitè d’Empresa de 
l’Ajuntament de Torroella de Montgrí». 
 
Votació: s’aprova per unanimitat. 
 
 
3. APROVAR PROVISIONALMENT EL PLA ESPECIAL DE PROTECCIÓ DEL CÀMPING DELFÍN 
VERDE (PEP-6). EXP. 585/11 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, la secretària accidental llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
de Territori de 24 de desembre de 2014, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Vist que la Junta de Govern Local, en la sessió ordinària de 30 de gener de 2014, va aprovar 
inicialment el Pla especial de protecció del càmping El Delfín Verde (PEP-6), promogut per 
Inciativas Turísticas SAU i redactat per l’arquitecte Sr. Esteve Armengol i Carrera, de data 
octubre de 2013, condicionat a la incorporació, prèvia a l’aprovació provisional, d’aquells 
extrems indicats en l’informe dels Serveis Tècnics Municipals de data 12 de desembre de 2013, 
les condicions de l’informe del tècnic de l’Àrea de Medi Ambient de data 28 de gener de 2014, 
i les que resultin dels informes de les administracions i de les al·legacions del tràmit 
d’informació al públic.  
 
Vist que l’expedient es va sotmetre a informació pública per un termini de 45 dies, mitjançant la 
publicació d’un anunci al diari El Punt de 20 de febrer de 2014, al BOP de Girona núm. 39, de 
26 de febrer de 2014, al tauler d’edictes de la corporació i en un lloc preferent de la web 
municipal www.torroella-estartit.cat. 
 
Vist que durant aquest termini no s’hi van presentar al·legacions ni reclamacions de cap mena. 
 
Vist l’escrit de l’Associació Naturalistes de Girona presentat el 24 d’abril de 2014, el qual va ser 
remès a aquest Ajuntament per l’Oficina Territorial d’Acció i Avaluació Ambiental de Girona (RE 
3990, de 21.05.14). 
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Vistos els informes sectorials rebuts de les administracions. 
 
Vist que el 30 de setembre de 2014 (RE 7141), Iniciativas Turísticas SAU va presentar el Pla 
especial de protecció del càmping Delfín Verde (PEP-6) modificat, de data setembre de 2014, 
en el qual s’inclouen les prescripcions derivades dels informes i escrits aportats fins a la data.  
 
Vist l’informe dels Serveis Tècnics Municipals, de data 10 de novembre de 2014, l’apartat de 
conclusions del qual es transcriu a continuació:  
 

“4. Conclusions 
D’acord amb tot l’exposat, i en relació al contingut de les al·legacions presentades i als 
informes emesos en el període d’exposició al pública, es conclou que: 
1. Es proposa ESTIMAR l’al·legació presentada per l’Associació de Naturalistes de Girona 

en el sentit d’ampliar la zona protegida de la Bassa Llarga prevista al document aprovat 
inicialment, cosa que ja s’ha recollit en el document presentat per l’aprovació provisional 
i on, en la normativa específica i en el primer quadrienni del Pla d’etapes del Pla 
Especial, ja s’ha establert la seva adequació. 

2. Caldrà modificar el document del PLA ESPECIAL DE PROTECCIÓ DEL CÀMPING DELFÍN 
VERDE (PEP-6) presentat en data 30 de setembre de 2014, amb la incorporació les 
consideracions proposades en el contingut del present informe”.  

 
Vist que l’11 de desembre de 2014 (RE 8992), Iniciativas Turísticas SAU va presentar el Pla 
especial de protecció del càmping Delfín Verde (PEP-6) modificat, de data desembre de 2014, 
en el qual s’inclouen les consideracions proposades en l’informe dels Serveis Tècnics Municipals 
de 10 de novembre de 2014. 
 
Vist l’informe favorable dels Serveis Tècnics Municipals de 17 de desembre de 2014, l’apartat 
de valoració del qual es transcriu a continuació:  
 

“3. Valoració 
Un cop vist el document el document del Pla Especial de Protecció del Càmping Delfín Verde 
(PEP 6) presentat amb data de desembre, es conclou que s’han incorporat les 
consideracions a tenir en compte de l’informe de data 10 de novembre de 2014. 
 
Vist que s’ha presentat i es disposa de tots els documents que acompanyen el Pla especial i 
tota la documentació relacionada amb aquest expedient, incloent-hi el Pla d’Autoprotecció 
del Càmping en relació a les mesures de seguretat en front al risc d’inundació que caldrà 
que s’informi convenientment per la Direcció General de Protecció Civil abans de l’aprovació 
definitiva.  
Atès a les conclusions de l’informe de data 10 de novembre de 2014 en relació a 
l’al·legació presentada. 
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Atès que s’ha incorporat en la memòria del document l’existència de la incoació d’un 
expedient de protecció de la legalitat urbanística en relació a una sèrie d’actuacions 
realitzades en l’àmbit dels terrenys del Càmping Delfín Verde. 
 
Per tot això, i a llevat de les consideracions dels serveis jurídics de la corporació sobre 
aquest expedient, s’informa favorablement la proposta del PLA ESPECIAL DE PROTECCIÓ 
DEL CÀMPING DELFÍN VERDE (PEP 6) de data de desembre de 2014, per a la corresponent 
aprovació provisional”. 

 
Vist l’informe de Secretaria, de data 19 de desembre de 2014. 
 
Ateses les determinacions dels articles 67, 68, 69, 78 i següents del Decret Legislatiu 1/2010, 
de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme de Catalunya (TRLU), 
modificat per la Llei 3/2012; dels articles 22, 23, 92 a 94, i 101 i següents del Decret 
305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’Urbanisme de Catalunya; 
dels articles 21.1.j) i 22.2.c) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del 
règim local (LRBRL); dels articles 52.2.c) i 53.1.s) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, 
pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC); i del 
Pla General Municipal d’Ordenació de Torroella de Montgrí, aprovat definitivament per la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 2001 i Text refós aprovat per la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002 i publicat al BOP de Girona 
núm. 108, de 5 de juny de 2002 i al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002. 
 
Per tot això exposat proposo al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar provisionalment el Pla especial de protecció del càmping El Delfín Verde (PEP-6), 
promogut per Inciativas Turísticas SAU i redactat per l’arquitecte Sr. Esteve Armengol i Carrera, 
de data desembre de 2014. 
 
2n. Remetre dos exemplars del pla especial esmentat i una còpia de l’expedient administratiu, 
degudament legalitzats, a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona per a la seva aprovació 
definitiva. 
 
3r. Notificar aquest acord a Inciativas Turísticas SAU». 
 
Intervencions: 
 
El Sr. Puig, regidor d’Urbanisme, fa un resum del Pla especial del PEP-6 Delfín Verde: 
 
En el PGMO del 2002, es va preveure un àmbit en sòl no urbanitzable subjecte a Pla especial, 
en els terrenys del Càmping Delfín Verde, el PEP-6, d’acord amb un conveni urbanístic signat al 
1999 (En aquests s’establia que si la zonificació resultant mantenia les previsions acordades, 
ells cedirien uns terrenys del costat nord del càmping). 
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Entre el 2009 i 2010 es varen fer els treballs previs pera  la redacció del pla especial, atès que 
està subjecte al tràmit d’avaluació ambiental. 
 
El maig del 2011 es va presentar l’Avanç del Pla especial de protecció del Càmping Delfín 
Verde. PEP-6. 
 
El gener de 2012 es va procedir a la informació pública de l’avanç de planejament i de l’ISAP, i 
es varen sol·licitar els informes preliminars a la DGU i a la OTAA del Departament de Territori i 
Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya. 
 
L’abril de 2012, l’OTAA de Territori i Sostenibilitat va enviar el document de referència de l’Avanç 
del Pla especial, amb tota una sèrie de consideracions sobre l’abast de l’ISA i del pla especial. 
 
Per a l’aprovació dels plans territorials, director costaner i sobretot per a l’aprovació del Parc 
Natural, i les condicions dels informes d’aquestes administracions no és possible donar 
compliment a la proposta de zonificació del PGMO acordada en el conveni signat el 1999, per la 
qual cosa no procedeix doncs l’aplicació de les cessions que en aquest s’estipulaven. 
 
El desembre de 2013 es presenta el PE i el gener de 2014 es va aprovar inicialment el pla 
especial, que incloïa l’ISA, l’estudi paisatgístic i l’estudi de mobilitat, amb tota una sèrie de 
prescripcions dels Serveis Tècnics Municipals de l’Ajuntament i es varen demanar informes a 10 
administracions i entitats. 
 
El juny de 2014 es va entrar el pla especial amb una memòria ambiental per tal que es 
trametés a l’OTAA i a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, per donar continuïtat a la 
tramitació ambiental. 
 
En data de setembre de 2014, es fa entrada novament del pla especial modificat, incloent les 
prescripcions dels nous informes de Costes de l’Estat, de la Comissió d’Urbanisme i de la 
resolució sobre la memòria ambiental redactada per l’OTAA, i és informat de nou pels Serveis 
Tècnics Municipals amb una sèrie de consideracions a incorporar en el document. 
 
A finals de novembre es presenta el pla especial amb la documentació corregida d’acord amb 
l’informe dels Serveis Tècnics Municipals. 
 
El pla especial que es presenta per a l’aprovació provisional compleix amb l’objectiu principal del 
PGMO de regular les condicions de l’ordenació dels elements que conformen l’activitat del 
Càmping Delfín Verde per tal de no afectar els sòls de protecció del seu entorn, amb especial 
cura del front costaner i la protecció paisatgística del conjunt, i d’acord amb els plans territorials 
vigents i els terrenys inclosos en el Parc Natural i la Reserva Natural del Montgrí, les illes Medes 
i el Baix Ter, en relació amb el Pla Especial de Protecció del Càmping Delfín Verde. 
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En aquest sentit, proposa una ordenació de l’àmbit del càmping i presenta 7 zones diferents, en 
funció de les seves activitats de caràcter col·lectiu, zones d’acampada i de les edificacions, 
zones per a bungalows i les zones on no es pot edificar ni ocupar, d’acord amb l’entorn natural i 
les zones protegides del Parc Natural i Reserva Natural. 
 
Proposa la protecció dels espais de l’entorn del càmping considerants d’especial interès 
ecològic amb la introducció de les mesures necessàries per al manteniment i conservació de les 
seves característiques i la seva funcionalitat ecològica (entre ells, la Bassa Llarga i el Puig de la 
Fonollera). 
 
També, la protecció del sistema de dunes litorals amb el qual afronta el càmping, de manera 
que s’eviti la seva desaparició i es potenciï la flora i la fauna. 
 
També preveu l’adequació de la tanca per possibilitar el pas de fauna, el desmantellament de la 
zona urbana de Mas Pinell que ocupa i la continuïtat del carril bici de la carretera de la Fonollera 
fins al Mas Pinell, amb l’enderroc de la tanca en contacte amb el sòl de la Reserva Natural del 
Parc. 
 
Estableix un pla d’etapes en 2 quadriennis molt concret per donar compliment a la integració 
ambiental de l’activitat, on caldrà fer un seguiment anual del seu compliment, i una fase prèvia 
de les primeres actuacions a realitzar en matèria d’integració. 
 
L’àmbit l’engloben unes 60 ha, de les quals aproximadament 38 ha es troben el Parc Natural i 
22 ha en Reserva Natural. 
 
Respecte les previsions en relació amb l’ocupació i sostre màxim del 5% de l’àmbit per edificis 
de serveis i de 2 m2/unitat d’acampada per sanitaris, i de la superfície mitjana d’unitat 
d’acampada de 90 m2. 
 
Tot i això, ara, un cop aprovat provisionalment, serà la Comissió Territorial d’Urbanisme de 
Girona i els seus organismes que tindran l’última paraula en relació amb el compliment de les 
seves prescripcions. 
 
Sr. Ferrer: 
 
Bona nit, primer de tot mostrar el meu descontent envers com s’ha portat aquest punt a Ple, de 
manera ràpida, sense el menys mínim interès en explicar, treballar i consensuar aquest tema de 
rellevant importància pel que suposa per una de les empreses turístiques més importants del 
nostre municipi, empresa que genera directament i indirecta llocs de treball i dinamització 
econòmica en el comerç local, que es pot veure o es veurà molt afectada si aquest tema no es 
desencalla. 
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Trobo indignant que no se m’hagi convocat fins aquest matí, a deu hores del Ple, per explicar-
me tècnicament aquest punt. Agrair l’esforç de l’arquitecte municipal per intentar en una 
trobada maratoniana poder-me explicar aquest tema de forma entenedora per a mi. És evident 
que políticament no s’han tornat a fer bé les coses. Senyor Puig, es va dir a les darreres 
informatives que es convocaria tots els grups conjuntament a una explicació detallada d’aquest 
punt amb l’assistència de l’arquitecte. Em consta que han parlat amb UPM i ERC abans 
d’acabar l’any 2014, no entenc per què han esperat fins avui per parlar amb mi, i ni tan sols sé 
si han parlat amb el regidor de COET. 
 
Potser per a vostès si no s’aprova aquest punt és fàcil desviar les responsabilitats a l’oposició 
per no votar-hi a favor, però, sincerament, aquesta deixadesa o desgana no afavoreix gens 
aquesta institució. No oblidin que la màxima responsabilitat la té l’equip de govern i els màxims 
responsables són vostès, no l’oposició. Vostès creuen just aprovar un punt on no s’ha donat ni 
marge ni les oportunes informacions? Senyors de l’equip de govern, actuant així demostren una 
gran irresponsabilitat. Per això, demanaria tinguessin a bé retirar aquest punt del Ple d’avui, 
tornar a fer una trobada on hi hagi tant l’arquitecte municipal com el tècnic de Medi Ambient 
per donar-nos el màxim d’informació i convocar un Ple extraordinari d’urgència si es oportú per 
aprovar provisionalment el Pla especial de protecció del càmping Delfín Verde. 
 
Sr. Sarquella: 
 
Tal i com comenta en Francesc, nosaltres també demanem que es tregui de l'ordre del dia 

aquest punt. 

 

Tot i això, una vegada més, s'evidencia mancances en la comunicació per part de l'equip de 

govern a l'hora d'exposar els punts que es duen a Ple. 

 

En aquest cas (tal i com també ha comentat el meu company Francesc,) es va demanar fer una 

reunió conjunta entre tots els regidors i/o els representants de cada grup polític. I tenim 

constància que s'ha quedat i s'ha explicat a la resta de grups i a COET, no. A nosaltres, res de 

res. Voldríem saber per què? 

 

Una vegada més, demanem a aquest equip de govern i en especial al regidor d’Urbanisme que 

es millorin les formes d'informació i comunicació, i que no s'esperi a l'últim dia, tal i com sabem 

que també ha passat. 

 

I, en concret, demanem a aquest Ple que es comprometi a realitzar reunions específiques en 

presència dels tècnics corresponents i els regidors per tal d'exposar i debatre els temes 

urbanístics de cada Ple degut a la seva rellevància. 
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I en aquest cas en concret del pla especial, com pot ser que es porti a Ple, un punt on no hi ha 

tota la informació? Avui al matí encara faltaven informes, per exemple el de Medi Ambient. 

Voldríem saber per què no hi és i si s'ha demanat. 

 

No convocar-nos a cap reunió tal i com s'ha fet amb la resta de grups, i només moure's amb els 

grups dels quals es pensen que tindran la seva votació afirmativa, no és fer política, és governar 

amb interessos. 

 
Sra. Matas: 
 
El Pla especial urbanístic del Càmping Delfín Verde és un pla especial molt delicat i molt 
complex perquè aquest càmping té unes característiques pròpies, singulars, de gran incidència 
en la qualitat paisatgística del seu àmbit territorial i el de l’entorn: 
 

- Aproximadament un 50% del total de la seva superfície està inclosa en el Parc Natural del 
Montgrí, Illes Medes i Baix Ter. 

- Hi ha també espais propietat del càmping inclosos en Espai d’Interès Natural i que al llarg 
del temps s’han utilitzat al servei de l’explotació del càmping, que és una activitat 
comercial que el pla especial ha de corregir. 

- També afecta el litoral costaner en una zona de protecció de caràcter dunar. 
 
Ara hi ha l’oportunitat de tractar-ho tal com s’ha de tractar. 
 
El projecte del pla especial que es va gestionar per a  l’aprovació inicial el gener de 2014 i que 
no va passar per Ple, era un projecte molt feble, que no posava suficientment en valor 
actuacions que garantissin la sostenibilitat urbanística i ambiental de l’àmbit territorial de 
propietat privada i el de l’entorn. 
 
En aquest sentit, es varen manifestar els Serveis Tècnics Urbanístics i de Medi Ambient 
Municipals, així com també ho feren totes les administracions supramunicipals a les quals 
preceptivament es va sol·licitar informe de la viabilitat de les actuacions. Entre les quals hi ha el 
Departament de Territori i Urbanisme, Territori i Sostenibilitat, Comerç, Agricultura-Ramaderia i 
Pesca, Agència Catalana de l’Aigua, Costes,... 
 
L’altíssim nombre de consideracions, ens acostaríem a les 100, exposades en tots aquests 
informes i que s’havien d’incorporar a la redacció del projecte, fa evident que el projecte inicial 
de proposta de pla especial s’havia de sotmetre a modificacions rellevants, moltes d’elles 
substancials. 
 
Aquestes consideracions s’han introduït, encara que no totes, per etapes al redactat del pla 
especial original, al llarg de l’any 2014. Volem fer esment dels darrers moviments: 
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- El 10 de novembre de 2014 l’informe dels Serveis Tècnics Municipals conté encara 9 
consideracions genèriques i algunes d’aquestes es despleguen en diferents continguts. 
Que aquestes consideracions no hagin estat introduïdes al pla especial és important. 
 

- El 12 de desembre el promotor presenta el document modificat –aquest que avui es 
presenta al Ple per a l’aprovació provisional– i en la presentació el promotor manifesta “... 
complimentant estrictament totes les consideracions de l’informe dels Serveis Tècnics 
Municipals de 10 de novembre de 2014”.  
 

- A priori l’últim informe dels Serveis Tècnics Municipals havia de ser favorable i no és ben 
bé així. El 17 de desembre els Serveis Tècnics Municipals emeten un informe, urbanístic 
que no mediambiental, del document presentat a 12 de desembre de 2014. En aquest 
informe es valoren quines consideracions exposades en els informes rebuts de les 
administracions supramunicipals s’hi han incorporat, però es continuen reclamant al 
promotor determinades consideracions que aquest, si bé ha incorporat al document del 
pla especial, ho ha fet de forma molt genèrica, poc explícita, interpretable, o bé no les ha 
incorporat. No obstant l’informe del tècnic municipal d’Urbanisme és favorable. 

- La valoració del document presentat per a l’aprovació inicial (30 de gener de 2014) es 
fonamenta en dos informes, l’urbanístic i el mediambiental, signats respectivament pels 
caps d’Àrea d’Urbanisme i Medi Ambient, i cada informe manifestava consideracions 
importants. Però, en la darrera documentació de tramitació de l’expedient, documentació 
que ha d’avalar la confiança conforme el document proposta del pla especial ha 
incorporat les consideracions dels informes anteriors no hi ha l’informe de Medi Ambient. 
Això no els satisfà. 
 

- Cal també tenir en compte que el Càmping Delfín Verde té incoat un expedient de 
reposició de la legalitat urbanística per haver realitzat actuacions urbanístiques en l’àmbit 
dels terrenys del càmping sense haver sol·licitat llicència i per tant, il·legals, que no vol dir 
que no puguin ser legalitzables. Aquest expedient de legalitat urbanística està en suspens 
i no queda clar quina vinculació hi ha entre l’aprovació o no del pla especial i la resolució 
d’aquest expedient de disciplina. Vinculació que és prou important. 

 
No té prou confiança en que el pla especial hagi incorporat totes les consideracions 
substancials. Per tant s’abstindrien. 
 
Sr. Rufí: 
 
Tots vostès coneixen la sensibilitat del grup municipal d'Esquerra Republicana respecte de les 
qüestions mediambientals, especialment aquelles que afecten la riquesa i biodiversitat del 
territori del municipi de Torroella de Montgrí, feliçment preservades d'una forma definitiva des de 
2010 pel Parc Natural del Montgrí, les Illes Medes i el Baix Ter. 
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Al mateix temps, però, reconeixem la tasca en l'àmbit turístic, i per extensió en la generació de 
llocs de treball, d'un càmping emblemàtic, dels primers de la Costa Brava, inaugurat el 1962, 
que l'any passat es va situar entre els millors d'Europa després de rebre el guardó Best Càmping 
2014, un dels màxims reconeixements a nivell europeu que poden rebre aquest tipus 
d'establiments turístics. Dos aspectes, per tant, el mediambiental i el turístic, que poden anar, i 
han d'anar, de la mà si volem encarar un futur desenvolupament econòmic respectuós amb el 
nostre entorn natural. 
 
I estem segurs que aquest pla especial, com el que es porta avui a aprovació, és l'eina que 
necessiten els nostres càmpings. En aquest cas concret un equipament turístic amb un pla 
d'inversions de més de vuit milions d'euros fins al 2018 per a la seva modernització  i adaptació 
dins el marc del planejament urbanístic i territorial municipal. Per això aplaudim aquesta 
iniciativa exemplificadora que marca el camí per a la resta d'instal·lacions turístiques. 
 
Per tot l'exposat ens hagués agradat estar al cas i informats d'aquesta tramitació. Potser així 
haguérem entès qüestions que ara se'ns escapen per desconeixement. Un tema d'aquest calat, 
aprovat inicialment per la Junta de Govern el 30 de gener del 2014, no es pot portar a ple 
únicament amb una forçada reunió informativa el 31 de desembre de l'any passat, en el cas del 
grup municipal d'ERC. I no entenem perquè, si va ser aprovat inicialment el gener de 2014 i 
informat definitivament pels SSTT municipals el 17 de desembre, es porti a ple amb presses 
sense la informació necessària que sempre els hem reclamat. 
 
Tampoc entenem perquè si en l'aprovació inicial existeix un informe de l'Àrea de Medi Ambient 
que introdueix una sèrie de temes a resoldre fruit del coneixement proper i la gestió del dia a 
dia, aquest informe, s'obviï en l'aprovació provisional que avui es porta a ple. Qüestions com 
accessos, recorreguts i vialitat perimetral, explotació de l’aqüífer o generació de salmorres com 
han quedat resolts? 
 
Com es resol l'expedient de disciplina urbanística en curs actualment? No fora sensat resoldre 
les qüestions pendents abans de l'aprovació provisional? O el pla especial forma part de la 
solució d'aquests temes? Aplaudim l'estimació de l’al·legació presentada per l’Associació de 
Naturalistes de Girona, per tal d’ampliar la zona protegida i la incorporació preceptiva dels 
informes sectorials rebuts de les administracions competents, però se'ns generen massa dubtes 
que una transparència i una informació exigible ens haguessin esvaït. Els regidors del grup 
municipal d'ERC ens abstindrem. 
 
Sr. alcalde: 
 
Atesa la rellevància d’aquest Pla Especial de protecció del càmping El Delfín Verde no vol entrar 
a valorar individualment les peces de les informacions que han anat sortint. El regidor 
d’Urbanisme ja ha enumerat tota la cronologia. I el que valora l’equip de govern és el pas que fa 
l’empresa per actualitzar l’activitat econòmica. 
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Esmentar també que qui té el vistiplau final és la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona. 
 
S’ha fet molta èmfasi en la mancança de l’informe mediambiental en aquest punt de l’aprovació 
provisional del pla. Aquest informe ja era a l’aprovació inicial del pla especial. I en aquest punt 
no s’inclou perquè no és rellevant, a part d’esmentar que no es va fer per malaltia del tècnic de 
l’Àrea de Medi Ambient. Tot i això, ja havent estat inclòs l’informe de Medi Ambient a l’aprovació 
inicial, i que totes les consideracions incloses en aquell informe han estat contemplades al pla 
especial presentat el mes de desembre, no calia l’informe de Medi Ambient en aquest punt de 
l’aprovació provisional. 
 
El tema de deixar el punt sobre la taula a què han fet esment els senyors Ferrer, Sarquella i Rufí 
(a la qual cosa el senyor Rufí puntualitza que ell no ha demanat en cap moment deixar aquest 
punt sobre la taula, i el Sr. alcalde rectifica), si el que volen els diferents grups és una reunió 
informativa conjunta enlloc de les individuals que ja s’han fet, es poden emplaçar a fer-la. 
 
Sr. Puig: 
 
Vol puntualitzar que ell en cap moment va dir que farien una reunió conjunta, sinó que parlaria 
amb tots i a ell, en aquell moment, li va semblar més adient parlar un a un. Però no té cap 
problema a fer una reunió conjunta si és el que volen. 
 
Dir al Sr. Sarquella que si no se l’ha informat abans d’aquest punt és perquè no va assistir a les 
comissions informatives, i, malgrat que hi ha hagut molts dies, la majoria eren inhàbils i a més 
l’arquitecte estava de vacances. 
 
A la Sra. Matas comentar que si bé és cert que alguns aspectes del pla són molt genèrics 
perquè són molt jurídics, ja està resolt amb el pla d’etapes i a la fase prèvia on quedaven més 
concretats, és per això que el tècnic ha emès un informe favorable. 
 
El tema de disciplina urbanística que han preguntat els dos grups, informar-los que els dos 
expedients no van vinculats, el pla especial es va iniciar molt abans que l’expedient de 
disciplina. Si que és veritat que alguns dels aspectes de l’expedient de disciplina quedarien 
resolts si s’aprovés el pla especial. Jurídicament es contempla de no tirar a terra res que sigui 
salvable. L’expedient de disciplina s’ha suspès fins a quedar resolt el tema del pla especial, 
després es tornarà a activar, però s’haurien de fer nous informes i que canviaria tot l’expedient. 
Tancar-lo ara seria molt complicat. S’ha parlat amb l’advocat de l’Ajuntament i els ha aconsellat 
que jurídicament és millor tancar primer el pla especial i després resoldre l’expedient de 
disciplina. L’expedient de disciplina va lligat a un sancionador perquè el tema de les 
irregularitats executades s’ha de resoldre amb un expedient sancionador. En tot moment s’han 
seguit els passos recomanats pel secretari i l’advocat de l’Ajuntament. Jo no sóc ni advocat ni 
arquitecte i per tant ha de seguir els consells d’aquests i que creu que és la manera més 
correcte de fer. 
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També recalca la necessitat d’aprovar aquest pla especial, i que si la resta de grups no hi està 
d’acord s’haurà de deixar sobre la taula per intentar resoldre els diferents temes que es 
plantegen. 
 
Sra. Matas: 
 
Dóna les gràcies al regidor d’Urbanisme per la seva amplia explicació sobre l’expedient de 
disciplina. 
 
També comenta que a l’esborrany de l’acta, a la pàgina 5, ha vist que la transcripció de 
l’informe favorable dels Serveis Tècnics Municipals del 17 de desembre no coincideix amb la 
transcripció que va prendre ella quan va consultar l’expedient a l’Ajuntament, que a les seves 
anotacions té que l’arquitecte informava favorablement però que torna a reclamar unes 
consideracions incorporades genèricament o no incorporades. I que vol tornar a llegir-se 
l’informe per contrastar-ho i si cal rectificar. 
 
El Sr. alcalde li pregunta si es refereix a les consideracions del 10 de novembre. 
 
Ella torna a dir que l’arquitecte, encara que informa favorablement, torna a reclamar unes 
consideracions perquè en el pla especial s’han incorporat genèricament no s’han incorporat. 
Potser tenen poca importància, però vol estar segura que no modifiquen substancialment 
l’expedient i que vol passar demà per l’Ajuntament per consultar-ho. 
 
Sr. alcalde: 
 
Precisa a la Sra. Matas que els Serveis Tècnics van requerir més consideracions a l’informe del 
dia 10 de novembre que a la documentació entrada el 12 de desembre ja hi han estat 
incorporades. 
 
Exposa que no vol allargar més el que pot comportar la no aprovació d’aquest pla especial amb 
el que comportaria amb l’expedient de disciplina i el sancionador. I que es poden comprometre 
a deixar el punt de l’ordre del dia i emplaçar-se a informar i no esperar al Ple del mes de febrer, 
sinó trobar un dia per parlar i si es posen d’acord, fer un ple extraordinari per tal que el 
promotor pugui continuar amb la seva tramitació. 
 
Sr. Sarquella: 
 
La seva resposta és una mostra més de la seva actitud i ineptitud com a regidor i, sobretot, per 

portar l'Àrea d'Urbanisme, en concret. 

 
Sr. alcalde: 
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Si estan tots d’acord a deixar aquest punt sobre la taula, demà es buscarà un horari amb 
l’arquitecte per reunir-se i concretar la data del ple extraordinari. 
 
Manifesten la voluntat majoritària de  suspendre aquest punt, per tant l’alcalde retira aquest 
punt de l’ordre del dia. 
 
 
4. APROVAR INICIALMENT EL PLA D’ACTUACIÓ MUNICIPAL DE RISCOS GEOLÒGICS DE 
L’ESTARTIT. EXP. H103.1-1/14 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, la secretària accidental llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
de Territori de 24 de desembre de 2014, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Vist el Pla d’actuació municipal de riscos geològics de l’Estartit, redactat per l’Institut 
Cartogràfic i Geològic de Catalunya, de data març de 2014.  
 
Vist que el document que es pretén aprovar es configura com un instrument de planificació 
estratègica, que pretén ser una previsió d'actuacions a executar, sempre vinculat a les 
previsions pressupostàries existents, en l'àmbit de la mitigació del risc geològic existent en 
l'àmbit territorial de l'Estartit.  
 
Vist que aquest document conté previsions que s'hauran de tenir en compte en els diferents 
projectes constructius que es puguin veure afectats per les seves previsions.  
 
Vist l’informe de Secretaria de data 19 de desembre de 2014. 
 
Atès el que disposa l'article 49 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local.  
 
Per tot això exposat, proposo al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar inicialment el Pla d’actuació municipal de riscos geològics de l’Estartit, redactat per 
l’Institut Cartogràfic i Geològic de Catalunya, de data març de 2014.  
 
2n. Sotmetre aquest acord a informació pública, mitjançant anunci que s’inserirà al BOP, al 
DOGC, al tauler d’anuncis de la corporació i a la pàgina web d’aquest Ajuntament, pel termini 
d’un mes, i podrà ser examinat durant aquest període per tal de presentar les al·legacions o 
reclamacions que es considerin pertinents.  
 
3r. En cas que no es presenti cap reclamació ni al·legació al Pla durant el termini d’informació 
pública, s’entendrà aprovat definitivament de forma tàcita». 
 
Intervencions 
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Sr. Ferrer: 
 
Bé, d’entrada posar en valor la feina feta pels tècnics a l’hora d’elaborar aquest pla d’actuació. 
Crec que és una feina ben treballada, ara, un cop més, políticament mal gestionada a l’hora de 
tornar a portar un nou punt a aprovació a Ple sense haver tingut temps de comentar-lo i 
consensuar-lo. Crec que degut a la importància que té aquest pla d’actuació a l’Estartit hauria 
estat bé haver-ne fet una exposició publica perquè els propietaris de les diferents zones  
regulades per aquest pla en tinguessin almenys un coneixement del que afecta i implica aplicar 
aquest pla geològic en aquella zona. Senyors de l’equip de govern, com ja he comentat en el 
punt anterior, anar amb preses i sense agafar-se els temes amb el rigor i la seriositat que es 
mereixen no és la millor manera de gestionar el municipi. Torno a repetir, vostès són els màxims 
responsables per “lo bo i per lo dolent”. 
 
Demanaria una mica més de sensibilitat amb aquest tema i més respecte per la gent a qui 
afecten aquestes decisions. 
 
S’hauria de consensuar aquest pla amb la importància que es mereix. 
 
Demana deixar aquest punt sobre la taula. 
 
Sr. Sarquella:  
 
Des de COET, en aquest, punt ens adherim al 100% a la intervenció del Sr Francesc Ferrer i 

també demanem que el punt quedi sobre la taula (no s'ha informat als veïns de com els 

afectarà l'aplicació d'aquest pla d'actuació, no se’ns ha informat, i torna a haver-hi presses). 

 
Sra. Matas:  
 
Aquest document està fonamentat en tots els estudis geològics que s’han anat fent des del 
1986 fins al 2013 i planteja, estudia i proposa un pla d’actuació municipal en dos blocs 
diferents, però vinculats en l’objectiu. 
 
El primer bloc –coneguts els riscos geològics de la muntanya de l’Estartit– determina un pla 
d’actuacions directes a la muntanya amb caràcter preventiu, amb l’objectiu d’evitar o minimitzar 
aquests riscos i les seves conseqüències sobre el territori i les persones. 
 
El segon bloc presenta l’organització d’un pla d’emergència municipal per tal de ser operatius en 
una resposta ràpida i eficaç quan el moviment geològic s’està manifestant o ja s’ha manifestat. 
No faré cap comentari al segon bloc, atès que aquest ve donat per la llei, i per tant no hi entra. 
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Nosaltres valorem en positiu aquest document, atès que permet conèixer les característiques 
geològiques de tota la muntanya de l’Estartit, des del Roca Maura fins al Molinet, perquè: 
 

- presenta un estudi en profunditat de tota la muntanya per sectors (en total 13) i per 
subsectors (27). 
 

- Determina en cadascun el tipus de risc: caiguda de pedres i/o esllavissades; i estableix 
graus de rellevància del risc. 
 

- Proposa les actuacions a realitzar amb caràcter preventiu i en determina una escala de 
prioritats vinculada al grau de rellevància del risc. 
 

- L’estudi ve acompanyat d’una fitxa tècnica analítica per a cada subsector. 
 
És un estudi profund, ben estructurat, i jo no sóc qui per valorar un pla geològic. 
 
El pla té encara més elements positius i encara que es pot considerar bo, a la realitat és utòpic. 
 
Amb l’aprovació d’aquest pla, l’Ajuntament coneix i reconeix la situació de risc i la tipologia de 
les actuacions a programar i executar amb l’objectiu de protegir amb caràcter preventiu el 
territori i les persones, però l’Ajuntament no disposa dels recursos humans, tècnics i econòmics 
per fer front a l’assumpció d’aquesta responsabilitat directa i unilateral. 
 
El pla presenta una estimació del cost econòmic de les actuacions que s’haurien d’executar 
amb caràcter d’urgència els propers cinc anys. Nosaltres considerem que aquest primer cost 
estimat –1 milió d’euros– és absolutament insuficient, no és real perquè no especifica quins 
treballs inclou i quines parts d’aquests treballs no han estat comptabilitzades. A l’estudi 
econòmic aquesta xifra no està justificada, només l’esmenta. No crec amb aquesta xifra, la 
considero inviable. 
 
Com a conclusió: l’articulat del pla podríem considerar-lo molt bo, però l’execució és irreal, 
llevat que es gestioni amb fermesa i, a ser possible, per unanimitat, i que s’aconsegueixi un 
compromís d’altres administracions com poden ser la Generalitat i la Diputació, de donar-li 
suport amb recursos tècnics i econòmics. Si s’aconsegueix aquest compromís, li donaran 
suport. 
 
Sr. Rufí: 
 
Des del grup d'ERC creiem que l'estudi geològic redactat per l’institut Cartogràfic i Geològic de 
Catalunya, de  març de 2014, és del tot necessari per a conèixer l'estat actual de la muntanya i 
els riscos derivats per despreniments. També que el document que es pretén aprovar és un 
instrument de planificació estratègica, que pretén ser una previsió d'actuacions a executar, però 
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ha d'estar sempre vinculat a les previsions pressupostàries existents i, sobretot, al compromís 
ferm de la Generalitat de Catalunya. 
 
Aquest treball inclou un estudi de totes les zones declarades de risc, en diverses fases que 
defineix molt clarament. Ara bé, com que aquest document està fet per un òrgan depenent de 
la Generalitat, hauríem de demanar la implicació de la mateixa en el manteniment d’aquestes 
zones de risc. 
 
L'Ajuntament no pot assumir tots els projectes de consolidació de les zones de risc a càrrec 
solament de les partides pressupostaries anuals. Tenim experiències ben recents que han 
significat un sobrecost, i un sobreesforç, que el consistori no hauria d'haver sufragat. Així, la 
consolidació del Molinet, amb una aportació d'un fons Feder europeu i d'una aportació 
municipal. O les pantalles de Torre Moratxa, amb aportació municipal i una subvenció del 
Departament de Territori i Sostenibilitat. 
 
L'Ajuntament no es pot fer càrrec de sostenir la muntanya o de lluitar contra la pujada del nivell 
del mar. Oi que no? Són temes que ens afecten i ens afectaran greument i pels quals cal un 
compromís ferm de les altres administracions competents: Diputació, Generalitat o l'Estat 
espanyol, pel cas de la costa. Així va ser amb les greus esllavissades arran dels aiguats del 
1994. 
 
En la proposta d’acord tampoc no es defineix prou clarament que algunes d'aquestes actuacions 
afecten espais privats. L'acord s’haurà de posar en coneixement de tots els ciutadans i 
propietaris als quals afectin les zones marcades com de risc, perquè des de el primer moment 
es tingui molt clar que aquestes actuacions els afecten i les hauran de sufragar. 
 
Sense aquesta informació i sense el compromís de les administracions supramunicipals,    
aquest document quedarà en la indefinició i es pot girar en contra del municipi posant en perill 
les finances municipals. A més, no entenem com és que un cop aprovada l'Entitat Municipal 
Descentralitzada no se li transfereix aquesta responsabilitat d'una qüestió del seu àmbit 
territorial. Aquestes consideracions no queden prou detallades en la proposta d'acord. Per tant, 
els regidors del grup municipal d’ERC ens abstindrem. 
 
Sr. alcalde: 
 
Als Sr. Ferrer i al Sr. Sarquella: si hi ha un punt dels històrics que no ha anat de pressa és 
precisament aquest. No hi havia l’obligació que passes pel Ple, sinó que es podia haver aprovat 
amb un simple decret d’Alcaldia, no calia aprovar-lo ni tant sols a la Junta de Govern. Però, vista 
la implicació que comporta, s’ha portat a Ple, amb la seva aprovació inicial, informació pública i 
aprovació definitiva. 
 
Avui es porta l’aprovació inicial de l’estudi fet per l’Institut Cartogràfic i Geològic de Catalunya 
que permet tenir una major coneixença del mapa de la muntanya. I el que tant preocupa a UPM 
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i ERC, l’execució del pla, també s’incorpora en aquest punt que només s’executarà el pla si hi 
ha consignació pressupostària. De les actuacions que es preveuen que s’haurien de realitzar en 
els propers cinc anys ja n’hi ha una part que s’ha hagut de fer amb caràcter d’urgència, i que 
per tant del 1.000.000 € que es preveu en el pla ja n’hi ha uns 390.000 d’assumits. Per tant 
queden uns 600.000 € pendents d’executar per completar el pla fins al Cap de la Barra. 
 
Mes enllà de si l’Ajuntament ha d’actuar contra la natura, l’actual equip de govern no vol donar 
l’esquena a la problemàtica que existeix i que els vilatans tenen al seu dia a dia per altres 
possibles despreniments de pedra. O de la possibilitat d’obrir un lloc emblemàtic com El 
Molinet. Un acte de responsabilitat de l’Ajuntament és de tenir com a prioritat la protecció de 
les persones més enllà de si hi ha consignació pressupostària o no. 
 
Una vegada aprovat definitivament el pla, ja es faran les reunions necessàries amb els diferents 
departaments de l’administració de la Generalitat i amb la Diputació per poder aconseguir la 
col·laboració de les altres administracions per tal que facin aportacions econòmiques que 
facilitin les arques municipals. 
 
Per tant, no deixarem aquest punt sobre la taula. 
 
Votació: la proposta s’aprova per majoria simple, amb el següent resultat: 
 
A favor:  

- CIU (Sr. Jordi Cordon; Sr. Francesc Puig; Sra. Núria Bosch; Sr. Joan Ramon Aladid). 
- L’EST (Sra. Sílvia Comas; Sr. Genís Dalmau; Sra. Sandra Pibernat). 
- PP (Sr. Andrés Navarrete).   

Abstenció:  
- UPM (Sr. Lluís Coll; Sr. Narcís Noguer; Sra. Caterina Matas). 
- ERC (Sr. Josep M. Rufí; Sra. Dolors Bassa; Sr. Marc Calvet i Sra. Laia Coll).  
- COET (Sr. Gregori Sarquella).  
- Regidor no adscrit (Sr. Francesc Ferrer). 

 
 
5. APROVAR LA PROPOSTA DE RESOLUCIÓ PRESENTADA PER L’ACM EN MATÈRIA DE 
POBRESA ENERGÈTICA. EXP. A120.1-7/14 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, la secretària accidental llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 24 de desembre de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«Antecedents  
 
La pobresa energètica és una situació de desemparament en que es troben moltes llars com a 
conseqüència de la precarietat econòmica de moltes famílies que pateixen la crisis i es veuen 
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incapaces de fer front al pagament de la factura energètica dels seus habitatges al trobar-se a 
l’atur, en una situació de sobre endeutament o de manca d’ingressos suficients per arribar a 
final de mes. Aquesta situació de vulnerabilitat que afecta a moltes persones els planteja haver 
d’elegir quines són les despeses prioritàries per a la seva subsistència renunciant a l’alimentació 
o a un habitatge amb una temperatura mínimament adequada per fer front els rigors de l’hivern. 
 
Segons el 7è estudi elaborat per la Creu Roja des de l’Observatori de Vulnerabilitat titulat 
“L’impacte de la crisis en la salut de les persones” gairebé un vint per cent de persones realitza 
menys de tres àpats diaris per motius econòmics i com a dada rellevant constata que “la 
proporció de persones en situació vulnerable amb dificultats per mantenir la seva llar a una 
temperatura adequada ha augmentat en un 20% en els últims tres anys”. 
 
Segons l’IDESCAT un 11% de les llars catalanes, és a dir, 320.000 famílies poden tenir 
problemes per mantenir a casa seva una temperatura adequada aquest hivern, amb les riscos 
associats per als més vulnerables com són els infants, els malalts crònics o la gent gran. Fins 
ara 895 famílies s’havien acollit a les garanties ofertes pel decret i a partir d’ara es poden trobar 
en que se’ls talli la llum o el gas a l’hivern en cas de retard o d’impagament. A nivell de l’Estat, i 
com a conseqüència dels impagaments es van produir 75.000 talls de subministrament de gas i 
més d’un milió de talls de subministrament elèctric.  
 
Des de la Comissió i el Parlament de la Unió Europea s’ha instat als Estats membres a adoptar 
mesures per protegir als consumidors més vulnerables i a lluitar contra aquest fet que va 
associat a d’altres situacions com l’atur o la lluita per conservar o accedir a un habitatge digne. 
En aquest sentit, el Govern de Catalunya desprès de reunir-se amb la Taula Social va aprovar un 
decret llei ratificat pel Parlament on regulava una reforma en matèria de consum per garantir 
que no es podria interrompre el subministrament energètic deixant sense calefacció als 
consumidors més vulnerables prohibint la desconnexió en els mesos de l’hivern. Es evident que 
es fa necessari garantir el dret a l’accés a subministraments bàsics com l’aigua, el gas i 
l’electricitat a les persones que es troben en situació de vulnerabilitat i garantir que no es 
produeixi cap tall de subministrament en l’època més freda de l’any. Aquesta exigència és 
singularment greu en el cas d’aquelles persones que precisen de màquines assistides per a 
sobreviure. 
 
La Generalitat va aprovar la norma amb l'objectiu que es fes efectiva la moratòria amb la qual 
no es pugui tallar ni la llum ni el gas a aquelles famílies en situació de vulnerabilitat entre els 
mesos de novembre i març. 
 
La interposició d’un recurs d’inconstitucionalitat pel Govern Rajoy contra la normativa catalana 
fa que moltes famílies que s’havien acollit a les condicions que regulen el Decret vegin vulnerat 
els seus drets socials. Contrasta aquesta insensibilitat amb la rapidesa en buscar una 
indemnització a les empreses que utilitzant la tècnica del “fracking” han vist compensada la 
seva inversió a costa dels consumidors mentre els més febles i vulnerables de la població es 
veuen absolutament desemparats. El text normatiu que ha estat impugnat també determina els 
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mecanismes d’intercanvi d’informació entre empreses subministradores, administracions, 
entitats socials i usuaris sobre tarifes socials, ajuts i mesures per fer front a la pobresa 
energètica. 
 
La interposició d’aquest recurs no és un fet aïllat sinó que respon a la voluntat de litigiositat 
impulsada per un govern recentralitzador que es insensible a mitigar les situacions de 
desemparament provocades arran de la crisis econòmica, cercant només la recentralització de 
competències i vulnerant l’autogovern i l’autonomia local, com ha fet amb l’aprovació de 
normes com la LRSAL o la Llei de garantia de la unitat de mercat impedint que les 
administracions més properes al ciutadà puguin actuar en defensa de les persones més 
vulnerables.  
 
Per tot això abans esmentat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Que es doni suport al Govern de Catalunya perquè formuli al·legacions davant la suspensió 
temporal acordada pel Tribunal Constitucional per termini de de cinc mesos amb motiu del 
recurs d’inconstitucionalitat formulat pel Govern Rajoy contra la normativa en matèria de 
consum aprovada pel Parlament de Catalunya, que es doni suport a la Taula sobre la Pobresa 
Energètica com a òrgan on són presents empreses subministradores, entitats municipalistes, 
entitats socials, Taula del Tercer Sector i Govern, per tal de poder oferir propostes per fer front a 
aquesta problemàtica social. 
 
2n. Expressar el rebuig a la insensibilitat del Govern del Sr. Rajoy que malgrat els requeriments 
comunitaris no ha formulat al llarg de tots aquest anys cap normativa en matèria de protecció 
dels consumidors més vulnerables afectats per una situació de pobresa energètica. 
 
3r. Donar suport i posar en valor la feina que es fa des dels serveis socials dels Ajuntaments per 
tractar de minvar les conseqüències d’aquesta actuació insensible del Govern central respecte 
els ciutadans que es troben en una situació més gran d’indefensió. 
 
4t. Demanar que s’aixequi que la suspensió pel Tribunal Constitucional de la normativa catalana 
de consum, ja que deixa als consumidors més vulnerables en una situació d’indefensió en que 
es poden veure afectats per la interrupció del subministrament energètic en l’època climàtica 
més freda de l’any. 
 
5è. Expressar el suport a totes aquelles Administracions Públiques i particulars que contribuiran 
a les dotacions del Fons de Solidaritat Energètica, per tal de donar una resposta adequada a les 
problemàtiques socials que planteja la pobresa energètica, en tant en quant existeixi aquesta 
situació transitòria derivada de la interposició del recurs, i expressar el suport a tots aquells 
acords a que el Govern de la Generalitat pugui arribar amb les empreses subministradores en 
matèria de consum i de provisió dels serveis.  
 



 

 

 

 

 

 

 

 
Ple 1/2015, de 8 de gener 

 

 

22 

 

6è. Fer arribar aquesta moció al Parlament de Catalunya, a la Generalitat i a les entitats 
municipalistes Associació Catalana de Municipis i Federació de Municipis de Catalunya». 
 
Votació: la proposta s’aprova per majoria absoluta, amb el següent resultat: 
 
A favor:  

- CIU (Sr. Jordi Cordon; Sr. Francesc Puig; Sra. Núria Bosch; Sr. Joan Ramon Aladid). 
- L’EST (Sra. Sílvia Comas; Sr. Genís Dalmau; Sra. Sandra Pibernat). 
- UPM (Sr. Lluís Coll; Sr. Narcís Noguer; Sra. Caterina Matas). 
- ERC (Sr. Josep M. Rufí; Sra. Dolors Bassa; Sr. Marc Calvet i Sra. Laia Coll).  
- COET (Sr. Gregori Sarquella).  
- Regidor no adscrit (Sr. Francesc Ferrer). 

En contra:  
- PP (Sr. Andrés Navarrete).   

 
 
6. APROVAR LA PROPOSTA DE RESOLUCIÓ PRESENTADA PER L’ACM EN MATÈRIA DE 
COMERÇ. EXP. A120.1-8/14 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, la secretària accidental llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 24 de desembre de 2014, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«Antecedents 
 
El model català de comerç fruit del consens entre Administracions Públiques i entitats més 
representatives del sector garanteix la cohesió social i territorial als nostres pobles, viles i ciutats 
enfront a qui vol implantar un model de caire anglosaxó inspirat en l’existent a Madrid que ha 
tingut com a conseqüència la destrucció de nombrosos comerços i llocs de treball. 
 
La normativa catalana en matèria de horaris comercials que regulava els 10 dies de festius 
d’obertura comercial autoritzats per la Generalitat i les 72 hores setmanals d’obertura que 
regula la normativa impugnada garanteixen a empreses i consumidors l’accés al comerç i 
permeten conciliar la vida familiar i laboral dels treballadors del comerç. La normativa també 
garanteix els períodes de rebaixes i obertures excepcionals, a banda de garantir la indústria 
local. 
 
El model català de comerç ha demostrat ser un model d’excel·lència i èxit enfront al model 
ultraliberal que es vol imposar des del Govern central i que no garanteix uns millors beneficis 
econòmics i socials pels comerços catalans, tal com han expressat les seves entitats més 
representatives. 
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La interposició d’un recurs d’inconstitucionalitat pel Govern Rajoy contra la normativa catalana i 
la conseqüent suspensió de la normativa que havia estat aprovada amb consens fa que molts 
comerços, moltes famílies que viuen del comerç i molts treballadors del sector vegin en perill el 
model comercial propi de Catalunya que ha estat un èxit econòmic i de cohesió social enfront 
d’altres models neoliberals que han comportat la supressió de comerços i l’eliminació de llocs 
de treball.  
 
Per tot això abans esmentat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Donar suport al model comercial propi de Catalunya que es configura a través de les seves 
institucions d’autogovern i mitjançant el diàleg i el consens entre les parts implicades i alhora 
expressar el rebuig a totes aquelles mesures que es volen imposar per homogeneïtzar el comerç 
rebutjant la intromissió de l’administració central en el model comercial català amb la voluntat 
de desnaturalitzar-lo abusant de la legislació bàsica. 
 
2n. Demanar que s’aixequi que la suspensió pel Tribunal Constitucional de la normativa 
catalana de comerç ja que deixa als nostres comerços en una situació de vulnerabilitat i 
indefensió enfront a les grans superfícies. 
 
3r. Defensar el model comercial configurat per la legislació catalana impugnada i fer crida a tots 
els establiments comercials de Catalunya a aplicar-la i adherir-se al Pacte social i econòmic que 
configura aquesta legislació. 
 
4t. Donar suport a la Declaració del comerç català en defensa del model propi del país fruit del 
consens que ha estat aprovada en el Parlament el dia 15 de desembre de 2014 per les entitats 
Confederació de Comerç de Catalunya, PIMECComerç, Unió General de Treballadors, 
Comissions Obreres, Consell d’Empreses Distribuïdores d’Alimentació de Catalunya (CEDAC), 
Associació Catalana de Supermercats i Distribuïdors (CAT-DIS), Federació Provincial 
d’Empresaris del Comerç de Lleida (FECOM), Agrupament de Botiguers i Comerciants de 
Catalunya, Fundació Barcelona Comerç, Confederació Empresarial Comarcal de Terrassa 
(CECOT), Consell General de Cambres de Catalunya, Col·legis d’Agents Comercials de 
Catalunya, Asociación Nacional de Centrales de Compra y Servicios (ANCECO), Comertia, 
Associació de Mercats Municipals, Consell de Gremis de Comerç, Serveis i Turisme de 
Barcelona, Barcelona Oberta, Fundació Comerç Ciutadà, Confederació Catalana d’Associacions 
de Marxants, Unió de Venedors Ambulants i les dues entitats municipalistes Associació Catalana 
de Municipis i Comarques (ACM) i Federació de Municipis de Catalunya (FMC).  
 
5è. Que es notifiqui al Parlament de Catalunya, al Govern de la Generalitat de Catalunya i a 
l’Associació Catalana de Municipis i Comarques». 
 
Votació: la proposta s’aprova per majoria absoluta, amb el següent resultat: 
 
A favor:  
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- CIU (Sr. Jordi Cordon; Sr. Francesc Puig; Sra. Núria Bosch; Sr. Joan Ramon Aladid). 
- L’EST (Sra. Sílvia Comas; Sr. Genís Dalmau; Sra. Sandra Pibernat). 
- UPM (Sr. Lluís Coll; Sr. Narcís Noguer; Sra. Caterina Matas). 
- ERC (Sr. Josep M. Rufí; Sra. Dolors Bassa; Sr. Marc Calvet i Sra. Laia Coll).  
- COET (Sr. Gregori Sarquella).  
- Regidor no adscrit (Sr. Francesc Ferrer). 

En contra:  
- PP (Sr. Andrés Navarrete).   

 
 
7. ASSUMPTES URGENTS 
 
No n’hi ha. 
 
 
B) PART DE CONTROL 
 
8. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES 
DEL NÚM. 2976 AL NÚM. 3225, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 
ENTRE EL 17 DE NOVEMBRE DE 2014 I EL 15 DE DESEMBRE DE 2014 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
entitats locals (ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories delegades 
del núm. 2976 al núm. 3225, corresponents al període comprès entre el 17 de novembre de 
2014 i el 15 de desembre de 2014, per tal que els regidors coneguin el desenvolupament de 
l’administració municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans de govern previstos en 
l’article 22.2.a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local 
(LRBRL). 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del consistori que no formen part del govern 
municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
 
 
9. PRECS I PREGUNTES 
 
Sr. Ferrer: 
 
Bona nit. D’entrada agrair a l’alcalde que em facilités una còpia del major amb el detall de les 
factures de l’obra dels vestidors del John Lennon, malgrat que no hi ha la part imputable a la 
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mà d’obra, la seva resposta que no és fàcil de calcular el cost de la mà d’obra perquè ho ha fet 
la Brigada em preocupa encara més, no em dirà que no sabem a on dediquen la jornada de 
treball els diferents operaris municipals, crec que és bo fer aquest seguiment, més que res 
perquè sempre són termòmetres avaluadors de cares a futures obres o treballs a realitzar, i tot 
això deriva en la pregunta clau, com podem dir llavors que el cost és més econòmic que si ho 
hagués fet una empresa constructora externa? No insistiré més, però és lamentable que 
resolguem els dubtes amb aquesta passivitat i desgana. De veritat vostè personalment no té 
inquietud per saber quin és el valor d’aquesta obra? 
 
La segona pregunta és demanar en quin punt es troba la nova l’escola bressol de l’Estartit, ja 
que aquests dies ha sortit a la premsa que l’empresa que inicialment s’havia adjudicat s’ha 
retirat i com estan les altres empreses que es varen presentar. 
 
Sr. Sarquella: 
 
Una vegada més voldríem posar sobre la taula la situació del pavelló del col·legi Guillem de 

Montgrí. 

 

A conseqüència de la gran afluència que ha tingut aquest equipament municipal els darrers dies 

durant el desenvolupament de la quina, han sigut moltes les queixes rebudes per part dels 

vilatans sobre les condicions d'aquest espai. 

 

Considerem que aquest equipament no compleix unes condicions mínimes d’aïllament, cosa 

que provoca l'entrada d'aire del carrer, així com una temperatura molt baixa, tenint en compte 

que el mateix equipament també s'utilitza per als usos educatiu, esportiu i lúdic. 

 

Demanem a aquest equip de govern que es plantegi la realització d'un projecte de millora sobre 

aquest espai. A tal efecte demanem que es redacti un informe sobre les condicions i 

deficiències, i un pressupost estimat per al condicionament d'aquest espai. 

 

Considerem que s'ha d'actuar amb coherència. No té massa sentit que aquest espai estigui en 

aquestes condicions, quan es planteja la construcció d'un nou pavelló a Torroella, s'ha arranjat 

el de l'Estartit, i s'ha fet l’Espai Ter de més de cinc milions d'euros. 

 
Finalment, demano:  
 
a) reduir els sous dels tècnics que cobren més de 50.000 €. 

b) Reduir els sous dels regidors, per ineficaços i ineficients. 

c) Reduir les juntes de govern local de dues a una, pels pocs punts que s'hi passen i per l'estalvi 

econòmic que això suposaria. 
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Sr. Noguer: 
 
Comenta a la Sra. Bosch que ha rebut informe de la passada Festa Major. Que la valoració ha 
estat molt positiva, però que hi ha punts a millorar. Que falta el tema del pressupost i que, com 
que faltaven algunes factures i no van poder fer el tancament final, li agradaria tenir aquest 
tancament total de la Festa Major. Veu que ha agraït a les entitats que col·laboren amb la 
Festa, però que troba a faltar la valoració d’alguns actes. En concret, n’hi ha una que és la Peña 
San Marcos que va fer dos actes i no ha fet la valoració al respecte. 
 
Sr. Coll: 
 
Per sort aquest dies de festa ha pogut anar al passeig del Griells, i ha pogut veure que està igual 
que a començaments del 2013. Quins passos s’han fet per trobar una solució a aquests espai 
si és que se n’hi pot trobar alguna? 
 
I demana al senyor alcalde que demani al regidor de Turisme, cosa que el seu grup és la tercera 
vegada que ho sol·licita a un Ple, que facin una reunió amb el grup UPM per tal que els expliqui 
el tema de la taxa turística. On s’inverteix la taxa? I a què van destinats els diners de la taxa 
turística? 
 
Sra. Bassa: 
 
El pressupost d'execució de les obres del nou edifici de serveis de la cantonada entre el carrer 
d'Eivissa i el de Guillem de Montgrí, on es vol ubicar a la planta baixa la nova escola bressol de 
l'Estartit, era de 1.086.143 euros (càlcul fet sense IVA), però tres de les empreses concursants 
van presentar un cost per sota dels 800.000 euros, situant-se en allò que es coneix 
tècnicament com a baixa temerària. 
 
Un cop descartada l'empresa constructora que havia fet la millor oferta en el concurs, perquè no 
ha pogut satisfer els requisits suplementaris d'acreditació de la baixa temerària, voldríem 
conèixer quin és l'estat l'adjudicació un cop requerida i entregada el passat 2 de gener la 
documentació per part de la segona empresa concursant. 
 
Quan pensen adjudicar aquesta obra? 
 
Com pot afectar la qualitat de l'obra el preu temerari presentat per aquestes empreses sense 
afectar-ne la qualitat i, sobretot, sense generar sobrecostos en el transcurs de la seva 
construcció? 
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Quins terminis d'execució tenen previstos després d'un retard d'un any d'una obra pressupostada 
ja el 2014? Ja que l'escola bressol no estarà operativa el curs 2015-2016, ho estarà per a 
l'inici de curs 2016-2017? 
 
Sra. Coll: 
 
Ens agradaria saber com està el tema dels usos d'aquest local abandonat que tenim enmig de 
la vila, a les peixateries velles. Tan aprofitable que hauria sigut durant aquests dies de Nadal 
que hi havia tanta gent als carrers... 
 
Nosaltres, com ja saben, havíem proposat ubicar-hi l'oficina d'atenció al visitant i vostès 
continuen tenint-lo abandonat des de fa més de dos anys, que ens sembla temps suficient per 
pensar alguna idea. 
 
Per tant, ens preguntem què passarà amb aquest local aquest 2015? O haurem d'esperar nova 
legislatura per solucionar-ho? 
 
Sr. Calvet: 
 
El nou contracte d’escombraries ja està vigent. 
 
Entenem que engegar una nova concessió té certes dificultats, és per això que voldria 
preguntar-li en quin estat de desplegament es troba la nova empresa i si haurem d’esperar gaire 
a que estigui plenament operativa. 
 
Aquestes festes de Nadal els carrers de Torroella presentaven un estat lamentable. Fins i tot els 
més comercials. La deixadesa en neteja viària és evident i fora bo no haver d’esperar gaire per 
tal que es solucioni. 
 
Amb uns carres tan bruts com tenim actualment qualsevol despesa en promoció comercial és 
en va. La imatge que se n’endurà el visitant serà molt negativa fem el que fem. 
 
Voldria que a més d’informar-me de la situació de la implementació de la nova empresa de 
recollida d’escombraries i neteja viària, em fes una previsió de quan es començaran a 
solucionar aquets problemes. 
 
Sr. alcalde: 
 
Al Sr. Ferrer, pel tema dels vestidors del John Lennon si necessita més informació li demani per 
escrit com l’altra vegada i ell també l’hi proporcionarà per escrit, encara que creu que difícilment 
li pugui donar més informació de la que ja li ha proporcionat. 
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El tema de l’adjudicació de la llar d’infants de l’Estartit, i també responent a la senyora Bassa,  
Sra. Bassa s’alegra es preocupi tant per la llar d’infants quan van votar en contra. Efectivament, 
en aquesta contractació hi ha tres empreses que han ofert un preu per sota dels 800.000 € i 
que a la primera empresa –Cobra- se li ha denegat per baixa temerària atès que es va demanar 
que es justifiques l’import i que no ho ha especificat correctament. S’ha demanat a la segona 
empresa del procés de licitació –SEITEC- que justifiqui els imports, i ho ha presentat el dia 2 de 
gener i està pendent de l’informe dels Serveis Tècnics. També l’empresa Cobra ha presentat un 
nou escrit que està pendent de la resposta de Secretària. 
 
Aquesta baixa significativa de l’import pot arribar a generar molts dubtes de si el material que 
utilitzaran serà l’adequat i si el termini de finalització de l’obra sigui realment per passat Reis de 
2016. Sobre el paper ells visualitzen l’obra per aquest import, i des de la direcció d’obra i 
Serveis Tècnics s’haurà de fer el seguiment de l’obra, que s’executi amb les materials adequats, 
que l’estructura sigui correcta,... Hi ha confiança amb els tècnics pel seguiment a l’empresa. Tot 
apunta a que seria SEITEC l’empresa guanyadora. 
 
L’inici de les obres seria qüestió de dies una vegada estigui adjudicada tant l’empresa 
constructora com la direcció de les obres, que dilluns vinent s’obre el sobre B de la proposta 
econòmica. 
 
Al Sr. Sarquella pel prec del Guillem, no només és el Guillem, sinó sobre totes les instal·lacions 
esportives que s’ha de fer un estudi d’aïllament. És només una paret, si no es fa res més acurat 
no es resoldrà, però és el que hi ha hagut des dels inicis. Aquest espai es va concebre pera  
unes activitats, però a la pràctica ha estat per necessitat imperiosa de la falta d’espai als edificis 
esportius que s’està utilitzant per a futbol sala, bàsquet, handbol. Aquest equipament no va ser 
creat per aglutinar partits de competició oficials. Les circumstàncies de creixement del poble i 
de l’augment de la pràctica d’activitats esportives han fet traslladar aquesta activitat al Guillem 
per la mancança d’un equipament poliesportiu amb comoditats per a la pràctica de l’esport. Es 
farà un estudi de les instal·lacions esportives. 
 
Al Sr. Coll, ja diu al Sr. Dalmau que quedin en un dia i hora perquè li expliqui on ha anat la 
inversió de la taxa turística dels anys anteriors i la previsió d’on es destinarà la taxa del 2014 en 
el nostre municipi. 
 
Sobre el tema dels Griells, li contestarà el Sr. Dalmau. 
 
Al Sr. Calvet, pel tema del desplegament de la nova empresa de neteja, pel que fa al personal ja 
està fet, i la maquinària ja s’ha explicat que tenim la que tenim i va arribant la nova de mica en 
mica. La primera a arribar és una escombradora i també el dia 15 començarà el tema del canvi 
de contenidors. No està d’acord que aquest Nadal s’hagin tingut els carrers molt bruts, sí que 
ha vist papers, però no amb la magnitud que ell manifestava. No està d’acord en el comentari. 
El Sr. Dalmau parlarà del desplegament.  
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Sra. Coll, el local de les peixateries velles i l’oficina de turisme, a veure si vostè té alguna altra 
idea. Però no pateixi, que, com vostè sap, en aquest local hi haurà moviment de persones 
aquest any 2015 i no caldrà esperar una nova legislatura. 
 
Sra. Bosch: 
 
Al Sr. Noguer: ja li farà arribar el tancament econòmic de la Festa Major. I el tema de la Peña 
San Marcos s’ho tornarà a mirar i ho faran. 
 
Sr. Dalmau: 
 
Al senyor Coll, pel tema dels Griells, li comenta que els Serveis Tècnics Municipals ja han posat 
fil a l’agulla per avaluar els danys al passeig de la zona del Ter Vell, on ja s’havia actuat. 
Concretament la zona del carrer Tulipa i el Càmping el Molino és la zona amb més regressió de 
la platja, l’antiga base del passeig ha sortit i ha quedat descalçat. Aquest mes de gener tenen 
prevista una visita amb el senyor alcalde i el senyor Navarrete a Madrid al Ministeri de Costes 
per intentar desencallar la intervenció d’aquesta zona. També s’intenta que es desencalli 
l’aportació de sorra de Sa Riera. I també hi ha la possibilitat, depèn de com evolucionin les 
obres de l’entrada del port, que s’haurà de dragar sorra i serà una altra possible aportació de 
sorra de cares a la temporada d’estiu. 
 
Al senyor Calvet per la queixa de la neteja viària durant les festes de Nadal, li comenta que l’any 
passat ja va fer la mateixa observació i que tenia dubtes de si Fomento realitzaria correctament 
el servei. Aquestes festes de Nadal hi ha hagut el personal habitual i dues persones de més. La 
seva percepció és diferent. Per aquestes Festes de Nadal uns familiars van poder fer una visita a 
Torroella i li van manifestar que estava molt net. Efectivament, tot és millorable i li respecta el 
comentari. La nova escombradora i la nova màquina de xiclets i grafits han entrat en servei, 
però aquests dies de Nadal, i atesa la quantitat de gent que passejava pels carrers, la màquina 
molestava més que no pas podia fer servei, per tant, ara, acabades les festes, continuarà fent 
el servei. També s’ha incorporat un nou camió pels containers de recollida selectiva. I finalment, 
aquesta tarda, a les 5, encara no s’havia recollit el cartró del passeig, informa que avui, tot i 
que han començat a les 2, han acabat a ¾ de 8 del vespre perquè, atesa la gran quantitat de 
cartró que hi havia, s’han fet tres viatges del camió i hi ha zones que s’han fet amb vehicles 
més petits. Això són bones noticies, normalment només es fa un viatge. Si després de les festes 
hi ha més cartró significa que hi ha hagut més activitat econòmica i que per tant els senyors 
comerciants han d’estar contents. 
 
Sr. Calvet:  
 
Li dóna la mateixa resposta que l’any passat, suposa que són el mateixos parents no? Reitera 
que els carrers estaven bruts, i si li preocupa que els carrers de Torroella estiguin bruts, encara li 
preocupa més que al senyor alcalde i al regidor els sembli bé. Eren evident les marques al terra 
de les bosses d’escombraries i era evident que la majoria de gent ho veia. 



 

 

 

 

 

 

 

 
Ple 1/2015, de 8 de gener 

 

 

30 

 

 
Sr. alcalde: 
 
En cap moment ha dit que li sembli correcte, demana al senyor Calvet que no posi en boca seva 
paraules que ell no ha dit. Li recorda que ja ha comentat que ha vist papers per terra, així com 
excrements d’animals i que hi ha gent incívica. També hi ha taques d’oli i taques de contenidors 
i bosses que regalimen,... i que si vol, quan surtin, hi poden anar i li explicarà totes on són. I 
que aquestes taques no són noves d’aquest Nadal, sinó que hi han sigut sempre. I que espera 
que amb la nova màquina es puguin treure aquests punts negres. 
 
Sr. Dalmau: 
 
No està completament d’acord amb el senyor Calvet, sí que hi ha coses a millorar, i li agrairà 
que si hi ha un punt concret on hi ha deixadesa, que els ho comuniqui i es procedirà a millorar-
ho. La percepció pot ser molt diferent i valora que es fixi en diferents llocs. Per això s’ha 
contractat més personal i serveis i ha de funcionar i serà una millora notable en el servei. 
 
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el Sr. alcalde aixeca la sessió, essent les 22.00 h, i 
per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc aquesta acta que signa el 
Sr. alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 
 
 
Jordi Cordon i Pulido    En dono fe – Sílvia Serra i Alabau 


